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PROTOKÓŁ Nr XIII/2019 

z sesji RADY MIASTA WĄBRZEŹNO 

 

z dnia 30 października 2019 r. 

 

 

     Sesja Rady Miasta Wąbrzeźno odbyła się w sali numer 19 Urzędu Miasta przy  ul. Wolności 

18 w Wąbrzeźnie i trwała od godz. 13.30 do godz. 15.00. 

 

Ad 1 

 

     Otwarcia XIII sesji Rady Miasta Wąbrzeźno dokonała jej Przewodnicząca pani Aleksandra 

Basikowska. Następnie pani Aleksandra Basikowska  poinformowała, że zgodnie z art. 20 ust. 

1b ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym, obrady będą transmitowane                    

i utrwalone za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 

Powitała zgromadzonych: Radnych Rady Miasta Wąbrzeźno (załącznik nr 1), Burmistrza 

Wąbrzeźna pana Tomasza Zygnarowskiego, Zastępcę Burmistrza pana Wojciecha 

Trzcińskiego, gości (załącznik nr 2) –  prezesów spółek miejskich, dyrektorów miejskich 

placówek oświatowych, dyrektora MOPS, dyrektora WDK, dyrektora WCPTiIS, pracowników 

Urzędu Miasta, panią Mariolę Frankowską Skarbnika Miasta, panią Dorotę Stempską Sekretarz 

Miasta, panią Monikę Kochowicz Radcę Prawnego Urzędu Miasta oraz pana Krzysztofa 

Grzybka Komendanta Straży Miejskiej, także mieszkańców, oglądających obrady za 

pośrednictwem Miejskiej Telewizji Kablowej. 

 

Ad 2 

   Pani Aleksandra Basikowska na podstawie listy obecności, stwierdziła quorum. Oznajmiła, 

że obecnie w obradach uczestniczy 14 radnych.  

W posiedzeniu nie uczestniczyła: radna pani Eleonora Orczykowska, której nieobecność 

została usprawiedliwiona. 
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Ad 3 

    Pani Aleksandra Basikowska poinformowała, że z protokołem z XI i XII sesji Rady Miasta 

w VIII kadencji radni się zapoznali. Wobec nie wniesienia uwag i zastrzeżeń Przewodnicząca 

Rady stwierdziła, iż zostały przyjęte bez uwag w brzmieniu, w jakim zostały sporządzone. 

Ad 4 

    Przewodnicząca Rady odczytała propozycję porządku obrad. 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie protokołów z XI i XII sesji Rady Miasta. 

4. Przedstawienie porządku obrad. 

5. Informacja o pracy Burmistrza Wąbrzeźna w okresie międzysesyjnym. 

6. Informacja dotycząca realizacji budżetu Gminy Miasto Wąbrzeźno za I półrocze 2019 

roku. 

7. Informacja, dotycząca oświadczeń majątkowych złożonych Burmistrzowi Wąbrzeźna 

przez zobowiązanych do tego pracowników za rok 2018. 

8. Informacja Przewodniczącej Rady w sprawie oświadczeń majątkowych złożonych 

przez Radnych Rady Miasta Wąbrzeźno za rok 2018. 

9. Informacja o realizacji przez Gminę Miasto Wąbrzeźno zadań oświatowych w roku 

szkolnym 2018/2019. 

10.  Podjęcie uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązującego wymiaru 

godzin zajęć nauczycieli przedszkoli i innych placówek przedszkolnych pracujących      

z grupami obejmującymi dzieci 6-letnie i dzieci młodsze. 

11.  Podjęcie uchwały w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Wąbrzeźna i nadania jej 

statutu. 

12.  Podjęcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków 

Zespołu Interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Wąbrzeźna dla obszaru położonego przy 

ulicy Generała Pruszyńskiego. 

14.  Podjęcie uchwały w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłat 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
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15. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. 

16.  Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości. 

17.   Interpelacje. 

18.  Zapytania i wolne wnioski. 

19.  Zamknięcie XIII sesji Rady Miasta. 

 

 

 

Porządek posiedzenia został przyjęty jednogłośnie przy 14 głosach „za”. 

 

Ad 5 

 
   Pan Tomasz Zygnarowski zapoznał z Informacją o pracy Burmistrza Wąbrzeźna za okres             

od 25 września 2019 roku do 30 października 2019 roku. – załącznik nr 3. 

 

Ad 6 

    Przewodnicząca Rady poinformowała, że wszyscy Radni Rady Miasta otrzymali w dniu 

30.08.2019 rok drogą elektroniczną e-mail Informację dotyczącą wykonania budżetu Gminy 

Miasto Wąbrzeźno za I półrocze 2019 roku. Ponadto Informacja dotycząca realizacji budżetu 

Gminy Miasto Wąbrzeźno za I półrocze 2019 roku została omówiona podczas wspólnego 

posiedzenia Komisji Budżetu, Gospodarki, Budownictwa i Inwestycji oraz Ochrony 

Środowiska i Komisji Rewizyjnej w dniu 3 października 2019 roku. Następnie pani Aleksandra 

Basikowska poprosiła panią Mariole Frankowską Skarbnik Miasta o zabranie głosu. 

   Pani Mariola Frankowska przedstawiła najważniejsze dane i informacje dotyczące realizacji 

budżetu Gminy Miasto Wąbrzeźno za I półrocze 2019 roku. – załącznik nr 4. 

Ad 7 

    Pan Tomasz Zygnarowski przedstawił informację dotyczącą oświadczeń majątkowych 

założonych Burmistrzowi Wąbrzeźna przez zobowiązanych do tego pracowników za rok 2018 

– załącznik nr 5. 

Ad 8 

Pani Aleksandra Basikowska przedstawiła informację w sprawie oświadczeń majątkowych 

złożonych przez Radnych Rady Miasta Wąbrzeźno za rok 2018. – załącznik nr 6. 
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Ad 9 

    Przewodnicząca Rady przekazała, że wszyscy Radni Rady Miasta w materiałach na XIII 

sesję otrzymali do zapoznania Informacja o realizacji przez Gminę Miasto Wąbrzeźno zadań 

oświatowych w roku szkolnym 2018/2019. 

   Następnie zapytała czy w dniu dzisiejszym chciałby ktoś zabrać głos ? lub zadać jakieś 

pytanie ?. Wobec braku pytań oznajmiła, że radni Rady Miasta Wąbrzeźno powyższą 

informację przyjęli. 

 

Ad 10 

   Pani Aleksandra Basikowska poinformowała, że, że wszystkie złożone na XIII sesję Rady 

Miasta Wąbrzeźno projekty uchwał zostały omówione i pozytywnie zaopiniowane przez 

wszystkie komisje Rady Miasta Wąbrzeźno podczas wspólnego posiedzenia w dniu 28 

października br. 

   Pan Sławomir Trzciński Zastępca Burmistrza oznajmił, że zgodnie z artykułem 6 pkt                

14 lit. d ustawy z dnia 22 listopada 2018 r. o zmianie ustawy – Prawo oświatowe, ustawy               

o systemie oświaty oraz niektórych innych ustaw (Dz. U. z 2018 r. poz. 2245), wprowadził 

zmianę  art. 42 ust. 7 pkt 3  ustawy – Karta Nauczyciela, obowiązującą od 1 września 2019 r. 

Zmiana dotyczy określenia przez organ prowadzący tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć nauczycieli pracujących z grupami obejmującymi dzieci 6-letnie i młodsze                              

w szkołach i przedszkolach. Wymiar ten nie może przekraczać 25 godzin. 

   Wyjaśnił, że mając powyższe na uwadze, dla nauczycieli pracujących w grupie mieszanej 

wiekowo, do której uczęszczają również sześciolatki, zaproponowano pensum w wymiarze       

22 godzin tygodniowo, czyli takie samo jak dla nauczycieli grup, do których uczęszczają 

jedynie dzieci sześcioletnie. Dodał, że uwzględniając przedstawiony stan prawny i faktyczny 

oraz to, że do wyłącznej właściwości rady gminy należy stanowienie w sprawach zastrzeżonych 

ustawami – art. 18 ust. 2 pkt. 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym, 

podjęcie niniejszej uchwały uważa się za zasadne. 

 

Uchwała Nr XIII/76/19 w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć nauczycieli przedszkoli i innych placówek przedszkolnych pracujących         

z grupami obejmującymi dzieci 6-letnie i dzieci młodsze została podjęta jednogłośnie 

przy 14 głosach „za”  – załącznik nr 7. 
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Ad 11 

     Pan Wojciech Trzciński przekazał, że na podstawie art. 5b ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 

r. o samorządzie gminnym Rada Miasta Wąbrzeźno powołuje Młodzieżową Radę Wąbrzeźna 

oraz nadaje jej statut określający tryb wyboru jej członków i zasady działania. Oznajmił, że 

zgodnie z ww. ustawą (art. 5b ust. 1) gmina podejmuje działania na rzecz wspierania                         

i upowszechniania idei samorządowej wśród mieszkańców gminy, w tym zwłaszcza wśród 

młodzieży. Powołanie, a właściwie reaktywowanie, Młodzieżowej Rady Wąbrzeźna, ma na 

celu zwiększenie aktywność i zaangażowanie młodych mieszkańców Wąbrzeźna w sprawy 

miasta.  Rada będzie miała charakter konsultacyjny. 

    Przekazał, że w związku z powyższym oraz uwzględniając potrzebę aktywnego uczestnictwa 

młodych ludzi w procesie budowania demokratycznego i obywatelskiego społeczeństwa, 

zapewniając im realny udział w procesie współdecydowania o sprawach związanych                       

z funkcjonowaniem miasta w zakresie dotyczącym dzieci i młodzieży, podjęcie niniejszej 

uchwały jest w pełni uzasadnione. 

   Pan Wojciech Trzciński przekazał, że Młodzieżowa Rada Wąbrzeźna będzie składała się           

z 15 radnych. Dodał, że kadencja Młodzieżowej Rady Wąbrzeźna będzie wynosiła 2 lata.  

Następnie przedstawił: 

- Wykaz obwodów wyborczych w Wąbrzeźnie w wyborach do Młodzieżowej Rady 

Wąbrzeźna: 

 

Lp. Okręg wyborczy Numer obwodu 

wyborczego 

Liczba wybieranych 

radnych 

1. Szkoła Podstawowa nr 2 

im. Jana Pawła II 

w Wąbrzeźnie  

1 3 

2. Szkoła Podstawowa nr 3 

im. Edmunda 

Wojnowskiego 

w Wąbrzeźnie 

2 3 

3. Zespół Szkół 

Zawodowych 

w Wąbrzeźnie 

3 4 

4. Zespół Szkół 

Ogólnokształcących 

w Wąbrzeźnie 

4 3 

5. Zespół Szkół we Wroniu 5 2 

 

 

   Pani Monika Kochowicz Radca Prawny Urzędu Miasta przekazała, że podczas wspólnego 

posiedzenia wszystkich komisji Rady Miasta w dniu 28 października br., toczyła się dyskusja 
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w przedmiocie zapisów statutu Młodzieżowej Rady Wąbrzeźna. W związku z powyższym          

w  celu wyeliminowania wątpliwości dokonano konkretyzacji zapisu stanowiącego w kwestii 

biernego i czynnego prawa wyborczego. 

    Pan Aleksander Czarnecki przekazał, że radni Rady Miasta Wąbrzeźno bardzo długu 

procedowali w komisjach w przedmiocie uchwały w sprawie powołania Młodzieżowej Rady 

Wąbrzeźna i nadania jej statutu. Dodał, że dwukrotnie radni podejmowali decyzję w kwestii 

przesunięcia powyższego projektu na kolejne sesje Rady Miasta Wąbrzeźno. Wyjaśnił, że 

przyczyną powyższego działania była dbałość radnych Rady Miasta w kwestii wypracowania 

zgodnego z literą prawa statutu Młodzieżowej Rady Wąbrzeźna. Przekazał, że wydłużenie 

procesu legislacyjnego powyższej uchwały pozwoliło na przygotowanie statutu, który będzie 

umożliwiał właściwe, zgodne z prawem funkcjonowanie Młodzieżowej Rady Wąbrzeźna. 

 

Uchwała Nr XIII/77/19 w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Wąbrzeźna i nadania 

jej statutu została podjęta jednogłośnie przy 14 głosach „za”  – załącznik nr 8. 

 

Ad 12 

   Pan Tomasz Zygnarowski poinformował, że zgodnie z art. 9a ust. 15 ustawy z dnia 29 lipca 

2005 r. o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie rada gminy określa w drodze uchwały, tryb      

i sposób powoływania i odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego oraz 

szczegółowe warunki jego funkcjonowania. Wyjaśnił, że uchwała nr L/320/10 Rady Miejskiej 

w Wąbrzeźnie z dnia 13 września 2010 r. trybu i sposobu powoływania i odwoływania 

członków zespołu interdyscyplinarnego oraz szczegółowe warunki jego funkcjonowania jako 

akt prawa miejscowego nie została ogłoszona w dzienniku urzędowym, ponadto należało 

zmienić, niektóre z zapisów, celem dostosowania ich do wymogów ww. ustawy. 

 

  Uchwała Nr XIII/78/19 w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania 

członków Zespołu Interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego 

funkcjonowania została podjęta jednogłośnie przy 14 głosach „za”  – załącznik nr 9. 

 

Ad 13 

    Pan Tomasz Zygnarowski oznajmił, że zmiana miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Wąbrzeźna dla terenów położonych przy ul. Generała Pruszyńskiego 

w Wąbrzeźnie jest wynikiem wniosku właściciela nieruchomości położonej na tym obszarze.  
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 Poinformował, że w chwili obecnej zgodnie z MPZP miasta Wąbrzeźna obowiązujące 

ustalenia dla terenów mieszczących się w ww. jednostkach funkcjonalno-przestrzennych, to 

zabudowa mieszkaniowa jednorodzinna i drogi publiczne klasy drogi lokalnej oraz zieleń 

izolacyjna. Dodał, że obowiązujące warunki urbanistyczne uniemożliwiają realizację 

zamierzeń inwestycyjnych wnioskodawcy ograniczając jednocześnie możliwość rozszerzenia 

działalności gospodarczej. Przede wszystkim brak możliwości lokalizacji usług stanowi istotną 

przeszkodę w rozwoju gospodarczym na tym obszarze. Wobec powyższego wnioskodawca 

wnosi o zmianę MPZP wprowadzającą zapisy umożliwiające zlokalizowanie na 

przedmiotowym terenie usług, magazynów i zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej jako 

funkcji uzupełniającej. Proponowana zmiana przeznaczenia powinna zwiększyć 

zainteresowanie potencjalnych inwestorów oraz bez wątpienia wpłynąć na wymierny rozwój 

tego obszaru. Tym bardziej, że w obrębie obszaru zmiany znajdują się tereny o funkcjach 

przemysłowo – usługowych. 

 

  Uchwała Nr XIII/79/19 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego miasta Wąbrzeźna dla obszaru położonego 

przy ulicy Generała Pruszyńskiego została podjęta jednogłośnie przy 14 głosach         

„za”  – załącznik nr 10. 

Ad 14 

    Pan Tomasz Zygnarowski poinformował, że powyższy projekt uchwały ma wyłącznie 

wymiar formalny polegający na dostosowaniu aktu prawnego do znowelizowanej ustawy z dnia                  

13 września 1996 r. o utrzymaniu czystości i porządku w gminach. Oznajmił, że należy usunąć 

dotychczas obowiązujący termin dotyczący tzw. ryczałtowej stawki opłaty rocznej,                        

w przedmiocie rodzinnych ogrodów działkowych.  

 

Uchwała Nr XIII/80/19 w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania 

opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi została podjęta jednogłośnie przy      

14 głosach „za”  – załącznik nr 11. 

 

   

    Ad 15 

 

     Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że projekt uchwały w sprawie wyboru metody 

ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty 

należy to grupy aktów prawnych, które należą do przyjemnych i łatwych do podejmowania. 
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Dodał, że nowelizacja ustawy z dnia 13 września 1996 r. o utrzymaniu czystości i porządku       

w gminach. W związku z powyższym należy uchwalić uchwałę dostosowując się do obecnych 

przepisów prawa. Wyjaśnił, że obowiązująca umowa z firmą obsługującą Gminę Miasto 

Wąbrzeźno w zakresie odbioru i zagospodarowania odpadów komunalnych zawarta została na 

okres czterech lat i wygasa z dniem 31 grudnia 2019 roku. Poinformował, że został ogłoszony 

tzw. przetarg nieograniczony w przedmiocie odbioru i zagospodarowania odpadów 

komunalnych z terenu Gminy Miasto Wąbrzeźno. Do przetargu przystąpiła tylko wąbrzeska 

firma „Ekosystem”. 

   Następnie pan Tomasz Zygnarowski oznajmił, że po rozstrzygnięciu przetargu na odbieranie 

i zagospodarowanie stałych odpadów komunalnych ze wszystkich nieruchomości z terenu 

Gminy Miasto Wąbrzeźno konieczna jest zmiana stawek. Do określenia wysokości opłaty 

wzięte zostały pod uwagę wszystkie koszty funkcjonowania systemu gospodarowania 

odpadami komunalnymi. Wzrost kosztów wyniósł 32 %, w związku z powyższym stawkę opłat 

podniesiono o 32 %. W przypadku zwolnienia z części opłaty za gospodarowanie            

odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami       

mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących bioodpady stanowiące odpady komunalne                                     

w kompostowniku przydomowym, proporcjonalnie do zmniejszenia kosztów gospodarowania 

odpadami komunalnymi z gospodarstw domowych, w Gminie Miasto Wąbrzeźno bioodpady 

stanowiące odpady komunale stanowią 12,9%. Proporcjonalne zwolnienie wynosi więc           

12,9 %, czyli 2,00 zł. 

   Pan Tomasz Zygnarowski poinformował, że bardzo duży wpływ na wzrost opłaty miały dwa 

czynniki. Pierwszy istotny czynnik to wzrost ceny za energię elektryczna, a także opłata z tytułu 

umieszczenia odpadów na składowisku odpadów. Wyjaśnił, że powyższa opłata w 2016 roku 

wynosiła 120 zł za tonę odpadów, w 2018 roku 140 zł za tonę odpadów, w 2019 roku 170 zł za 

tonę odpadów, a w roku 2020 powyższa stawka będzie wynosiła 270 zł za tonę odpadów. 

Ponadto na podwyżkę stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi ma również 

wzrost najniższego wynagrodzenia. 

   Pan Aleksander Czarnecki przekazał, że powyższy projekt uchwały był szeroko omawiany 

podczas wspólnego posiedzenia wszystkich komisji Rady Miasta Wąbrzeźno w dniu 28 

października br. Następnie pan Aleksander Czarnecki oznajmił, że zarówno Burmistrz 

Wąbrzeźna, który powyższy projekt uchwały przygotował oraz Rada Miasta Wąbrzeźno, która 

w drodze głosowania akt przyjmie lub nie przyjmie mają bardzo ograniczone pole manewru.  

Wyjaśnił, że proponowane przez Burmistrza Wąbrzeźna zmiany wynikają przede wszystkim     
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z zasad gospodarki rynkowej oraz przepisów ustawy o zamówieniach publicznych, a także 

przepisów ustawy z dnia 13 września 1996 r. o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, 

które narzucają gminom górną stawkę opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Następnie pan Aleksander Czarnecki zwrócił się z apelem do Burmistrza Wąbrzeźna                       

o przygotowanie informacji wyjaśniającej przyczyny i powody wzrostu opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi dla mieszkańców Gminy Miasto Wąbrzeźno.  

   Pani Małgorzata Biewald przekazała, że powyższy projekt uchwały zakłada zwolnienie             

z części opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości, którzy 

kompostują bioodpady. Następnie pani Małgorzata Biewald zaproponowała aby przygotować 

dla mieszkańców miasta informację edukacyjną w zakresie procesu kompostowania. Dodała, 

że powyższa informacja powinna zostać zamieszczona na stronie internetowej Urzędu Miasta, 

a także przekazana do miejskich placówek oświatowych oraz Uniwersytetu Trzeciego Wieku   

i Uniwersytetu Dziecięcego. 

Uchwała Nr XIII/81/19 w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty została przyjęta przy 

  - 9 głosach „za”,  

- 0 glosach „przeciw”,  

- 5 głosach „wstrzymuję się od glosowania” – załącznik nr 12. 

Ad 16 

   Pan Tomasz Zygnarowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie ustalenia 

wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej 

przez właściciela nieruchomości ma wymiar zmian formalnych. Wyjaśnił, że zmiana ustawy 

o utrzymaniu czystości i porządku w gminach nałożyła wykazanie obowiązku wskazania we 

wzorze deklaracji informacji wskazanej w art. 13 ust. 1 i 2 rozporządzenia Parlamentu 

Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 z dnia 27 kwietnia 2016 r., w sprawie ochrony osób 

fizycznych w związku z przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie swobodnego 

przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 95/46/WE (ogólne rozporządzenie            

o ochronie danych) (Dz. Urz. UE L 119 z 04.05.2016, str. 1  z późn. zm.) oraz zwolnienia    

w części z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości 

zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących bioodpady 

stanowiące odpady komunalne w kompostowniku przydomowym, proporcjonalnie do 

zmniejszenia kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z gospodarstw domowych. 
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   W związku z powyższym należy zmienić wzór deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi dostosowując go do obowiązujących przepisów. 

Uchwała Nr XIII/82/19 w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości 

została podjęta jednogłośnie przy 14 głosach „za”  – załącznik nr 13. 

 

Ad 17 

   Przewodnicząca Rady przypomniała, że zgodnie z art. 24 ustawy z dnia 8 marca 1990 r.                

o samorządzie gminnym interpelacja dotycz spraw o istotnym znaczeniu dla gminy. Powinna 

zawierać krótkie przedstawienie stanu faktycznego będącego jej przedmiotem oraz wynikające 

z niej pytanie. Interpelacje i zapytania składa się na piśmie do przewodniczącego Rady, które 

przekazuje je niezwłocznie burmistrzowi. Burmistrz lub osoba przez niego wyznaczona jest 

zobowiązana udzielić odpowiedzi na piśmie nie później niż  w terminie 14 dni od dnia 

otrzymania interpelacji. 

Nikt z Radnych Rady Miasta Wąbrzeźno nie złożył interpelacji. 

 

Ad 18 

   Pan Marcin Lewicki zapytał Burmistrza Wąbrzeźna jak przedstawia się kwestia 

zamontowania tzw. lustra drogowego przy ul. Targowej. Dodał, że właściciel nieruchomości 

położonej przy ul. Targowej wyraził zgodę na zamontowanie tzw. lustra drogowego. 

   Pani Marzanna Wiśniewska kierownik wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej 

Urzędu Miasta oznajmiła, że tzw. lustro drogowe zostanie zamontowane przy ul. Targowej do 

dnia 4 listopada br.  

   Pan Marcin Lewicki zapytał Burmistrza Wąbrzeźna jak planuje zagospodarować nie 

wykorzystane środki finansowe w związku ze strajkiem nauczycieli ?. 

   Pan Tomasz Zygnsrowski poinformował, że zaoszczędzone środki finansowe wynikające         

z potrąceniami wynagrodzeń dla nauczycieli w związku z prowadzonym strajkiem pozostają 

nadal w budżecie miasta. Następnie pan Tomasz Zygnarowski oznajmił, że wystąpił do 

Regionalnej Izby Obrachunkowej z zapytaniem czy istnieje możliwość w ramach 

obowiązujących przepisów prawa wypłacenie nauczycielom innych nagród poza nagrodami 

pieniężnymi w ramach Dnia Edukacji Narodowej. Dodał, że obecnie oczekuje na odpowiedź    

w powyższej kwestii od Regionalnej Izby Obrachunkowej. Zaznaczył, że Burmistrz Wąbrzeźna 
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nie może podjąć żadnych działań, które byłyby nie zgodne z obowiązującymi przepisami 

prawa.  

   Pan Marcin Lewicki oznajmił, że mieszkańcy osidla „Ptasiego” zwracają uwagę iż ciężkie 

pojazdy ciężarowe dowożące materiały budowlane do budowy bloku mieszkalnego w pobliżu 

boiska Malta nie przestrzegają znaków drogowych i przemieszczają w sposób dowolny. 

Następnie pan Marcin Lewicki zapytał czy została określona trasa dla pojazdów o masie 

przekraczającej 8 ton dowożących materiały budowlane ?. 

    Pani Marzanna Wiśniewska poinformowała, że każdy przewoźnik dostarczający materiał na 

budowę pojazdami o masie całkowitej powyżej 8 ton otrzymał odrębne zezwolenie na wjazd 

do miasta. Wyjaśniła, że została wytyczona trasa do powyższych pojazdów ulicą Grudziądzką 

bez możliwości przejazdu przez uliczki zlokalizowane na terenie osiedla „Ptasiego”. Następnie 

pani Marzanna Wiśniewska przekazała, że przedsiębiorca, który wystąpił z wnioskiem                   

o otrzymanie zezwolenia na wjazd do miasta i transport materiałów budowlanych na potrzeby 

powyższego bloku mieszkalnego, złożył odpowiednie oświadczenie zobowiązujące do 

wykonania ewentualnych napraw związanych z uszkodzeniem nawierzchni dróg lub 

chodników.  

    Pan Marcin Lewicki oznajmił, że pojazdy dowożące materiały budowlane na potrzeby bloku 

mieszkalnego przy ul. Łabędziej zanieczyszczają błotem i żwirem nawierzchnie ulic w mieście. 

Następnie pan Marcin Lewicki zapytał czy istnieje możliwość aby inwestor zadania przy 

pomocy posiadanego sprzętu zwiększył częstotliwość oczyszczania ulic, którymi 

przemieszczają się pojazdy ciężarowe dowożące materiały budowlane.  

   Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że uczuli pracowników Straży Miejskiej aby 

kontrolowali trasę przejazdu pojazdów ciężarowych dowożących materiały budowlane na 

potrzeby bloku przy ul. Łabędziej. Oznajmił, że na każdy sygnał ze strony Urzędu Miasta 

inwestor powyższego zadania wysyłał sprzęt w celu usunięcia powstałych zanieczyszczeń.  

    Pan Marcin Lewicki zapytał czy inwestor budowy bloku mieszkalnego przy ul. Łabędziej 

posiada z Urzędu Miasta zezwolenie na zajęcie pasa drogowego w związku z prowadzoną 

inwestycją ?. 

   Pan Tomasz Zygnarowski oznajmił, że w dniu dzisiejszym nie może udzielić dokładnej 

odpowiedzi. Dodał, że po sprawdzeniu udzieli radnemu Marcinowi Lewickiemu odpowiedzi.  

   Pan Marcin Lewicki zapytał Burmistrza Wąbrzeźna czy Gmina Miasto Wąbrzeźno podpisała 

umowę z inwestorem budowy bliku mieszkalnego przy ul. Łabędziej w przedmiocie użyczenia 

gruntów miasta w celu składowania materiałów budowlanych ?. 
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   Pan Tomasz Zygnarowski oznajmił, że Gmina Miasto Wąbrzeźno posiada podpisaną umowę 

z inwestorem budowy bloku mieszkalnego przy ul. Łabędziej w przedmiocie możliwości 

składowania na gruncie miejskim materiałów budowlanych. Dodał, ze w dniu dzisiejszym nie 

pamięta dokładnych szczegółów powyższej umowy. Zaznaczył, że umowa określa warunki, 

terminy i lokalizację składowania na gruncie miejskim materiałów budowlanych.  

    Pani Małgorzata Biewald przekazała, że istnieje konieczność poprawienia obecnej 

nawierzchni chodników przy ul. Podzamcze oraz ul. Jastrzębiej (lewa strona). Oznajmiła, że 

obecna nawierzchnia chodników wzdłuż powyższych ulic jest w bardzo złym stanie 

technicznym i posiada sporo ubytków, które należy  jak najszybciej uzupełnić.  

    Pan Tomasz Zygnarowski poinformował, że powyższe zadanie przekazane zostanie 

kierownikowi Miejskiego Zakładu Usług Komunalnych. Dodał, że w dniu dzisiejszym nie 

może określić dokładnego terminu wykonania naprawy nawierzchni chodników przy ulicy 

Podzamcze oraz ul. Jastrzębiej. Wyjaśnił, że pracownicy Miejskiego Zakładu Usług 

Komunalnych obecnie wykonują dodatkowe zadania związane z budową stadionu MKS Unia 

Wąbrzeźno.  

   Pan Robert Żurawski przekazał, że zwraca się z prośbą do Burmistrza Wąbrzeźna                        

w przedmiocie naprawy nawierzchni ulicy Żeromskiego na wysokości wjazdu na teren osiedla 

„Galbud”. Oznajmił, że mieszkańcy miasta zgłaszają konieczność naprawy nawierzchni              

w wymienionym wyżej miejscu przed nadejściem okresu zimowego.  

    Pan Tomasz Zygnarowski oznajmił, że powyższe zadanie zostanie przekazane kierownikowi 

Miejskiego Zakładu Usług Komunalnych do realizacji. Zaznaczył, że pracownicy MZUK 

przystąpią do realizacji zadania po wykonaniu bieżących inwestycji.  

    Pan Marcin Lewicki przekazał, że mieszkańcy miasta zgłaszają utrudniania na skrzyżowaniu 

ulic Matejki i Niedziałkowskiego. Oznajmił, że na powyższym skrzyżowaniu zamontowano 

bardzo wysokie obrzeża krawężnikowe co utrudnia wjazd kierującym pojazdami z ulicy 

Matejki w ulicę Niedziałkowskiego. Zapytał czy istniej możliwość obniżenia obecnie 

zamontowanych wysokich obrzeży krawężnikowych.  

   Pan Tomasz Zygnarowski oznajmił, że rozważy jakie istnieją możliwości ewentualnego 

obniżenia krawężników na skrzyżowaniu ulic Matejki i Niedziałkowskiego.  

   Pan Aleksander Czarnecki przekazał, że zbliża się końcówka miesiąca października br. 

Następnie pan Aleksander Czarnecki zapytał czy termin zakończenia inwestycji dotyczącej 

przebudowy ulicy Wspólnej nie jest obecnie zagrożony ?. 

   Pan Tomasz Zygnarowski poinformował, że rzeczywiście istnieje obawa nie dotrzymania 

przez wykonawcę powyższego zadania terminu zakończenia prac. W związku z powyższym 



13 

 

wysłano do wykonawcy pismo przypominające zakres inwestycji, terminy wykonania oraz 

obowiązki i zobowiązania. Dodał, że podpisana umowa z wykonawcą powyższej inwestycji 

zakłada kary umowne za niedotrzymanie terminu realizacji zadania. Przekazał, że termin 

realizacji zadania upływa w dniu 30 listopada br.  

    Pani Aleksandra Basikowska przekazał, że chciała poruszyć kwestię braku doświetlenia 

terenu przy ulicy Podgórnej. Oznajmił, że przy ulicy Podgórnej znajduje się obecnie jedna 

lampa oświetlenia drogowego. Zaznaczyła, że przy ulicy Podgórnej zlokalizowany jest sług 

energetyczny, na którym można zamontować lampę oświetleniową. Wyjaśniła, że w związku    

z brakiem doświetlenia ulicy Podgórnej zbierają się w tym miejscu osoby spożywające alkohol 

i zanieczyszczające powyższy teren.  

   Pani Aleksandra Basikowska przekazała, że w związku ze zbliżającymi się Świętami Bożego 

Narodzenia widać na terenie miasta bardzo ładne dekoracje oraz iluminacje świetlne. Następnie 

pani Aleksandra Basikowska zapytała Burmistrza Wąbrzeźna czy istnieje możliwość 

zamontowania przy ul. Chełmińskiej iluminacji Świątecznych ?. Dodał, że mieszkańcy 

Wąbrzeźna zgłaszają prośbę aby w okresie Świąt Bożego Narodzenia również ozdobić 

świetlnymi iluminacjami ulicę Chełmińską.  

   Pan Tomasz Zygnarowski odnosząc się do zgłoszonej kwestii doświetlenia ulicy Podgórnej 

oznajmił, że rozważy jakie istnieją możliwości zamontowania dodatkowego punktu świetlnego. 

Przekazał, że obecnie Burmistrz Wąbrzeźna prowadzi rozmowy z Energa Oświetlenie                   

w przedmiocie wymiany lamp oświetlenia drogowego. Po podpisaniu umowy z Energa 

Oświetlenie w zakresie wymiany lamp będzie możliwość ewentualnego doświetlenia                       

i zamontowania nowych punktów świetlnych w mieście.  

   Pan Tomasz Zygnarowski odnosząc się do kwestii wieszania Bożonarodzeniowych 

iluminacji świetlnych oznajmił, że również zaplanowano założenie ozdób przy ulicy 

Chełmińskiej.  

   Pani Aleksandra Basikowska poinformowała, że w dniu 11 listopada br., odbędą się na terenie 

Wąbrzeźna uroczystości związane z odzyskanie niepodległości.  

   Pani Aleksandra Basikowska przekazała aby przewodniczący stałych komisji Rady Miasta 

Wąbrzeźno przygotowali plany pracy na rok 2020.  

   Pani Aleksandra Basikowska przekazała, że w związku ze zbliżającym się w dniu 1 listopada 

Świętem Zmarłych do Wąbrzeźna przyjeżdża bardzo wiele osób, które odwiedzają swoich 

bliskich zmarłych na cmentarzach. Następnie pani Aleksandra Basikowska oznajmiła, że              

w czasie Święta Zmarłych należy oddać pomyśleć o swoich bliskich zmarłych i oddać się 
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zadumie nad sensem życia i przemijania. W tym miejscu przypomniała słowa Jana 

Twardowskiego „ Spieszmy się kochać ludzi, tak szybko odchodzą”.  

 

  Ad 19 

   Wobec wyczerpania porządku obrad pani Aleksandra Basikowska zamknęła XIII sesję w VIII 

kadencji Rady Miasta Wąbrzeźno w dniu 30 października 2019 roku. 

Protokołował: 

Jarosław Niedbała 

 

 

 

                                                                           Przewodnicząca Rady 

                                                                            Aleksandra Basikowska 

 

   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

     

 

 

 

 


